

RINGKESAN

Perdagangan internasional beuki nyiptakeun kagumantungan antara nagara. Dina ieu panalungtikan, dumping ku nagara eksportir, saperti Cina, mangrupa ancaman pikeun industri domestik di nagara impor, kaasup Indonésia. Industri tékstil jeung produk tékstil (TPT) Indonésia nyanghareupan tantangan gedé alatan lonjakan impor ti Cina anu ngagunakeun prak-prakan pulitik dumping, ngabalukarkeun defisit dina neraca perdagangan sarta ngaruksak industri manufaktur tékstil di Indonésia.

Ieu panalungtikan museur kana kumaha impleméntasi kawijakan anti dumping dina pulitik TPT dumping ditilik ngaliwatan téori proteksionisme minangka wujud usaha pikeun ngajaga TPT domestik. Tujuan tina ieu panalungtikan nyaéta pikeun marios éféktivitas kawijakan anti-dumping dina ngajagaan industri tékstil domestik. Méthode panalungtikan anu digunakeun dina ieu panalungtikan nyaéta méthode kualitatif kalayan pamarekan déskriptif-analitik. Data dikumpulkeun ngaliwatan wawancara jeung pihak nu patali jeung studi pustaka museur kana periode 2021-2023. Hasilna nunjukkeun yén kawijakan anti-dumping Indonésia parantos mujarab pikeun ngirangan dampak negatif tina prakték dumping Cina. KADI, salaku badan anu tanggung jawab pikeun panalungtikan sareng netepkeun Kawajiban Impor Anti Dumping (BMAD), maénkeun peran anu penting pikeun mastikeun yén produk tékstil anu diimpor dina harga anu sahandapeun nilai wajar tunduk kana tarif tambahan pikeun ngimbangan karugian anu ditanggung ku industri domestik. Kawijakan ieu dumasar kana UU No. 17 Taun 2006 ngeunaan Adat jeung Peraturan Pamaréntah No. 34 Taun 2011 ngeunaan Tindakan Anti-Dumping, anu méré landasan hukum pikeun tindakan anti-dumping di Indonésia.

Ku kituna, bisa dicindekkeun yén kawijakan anti-dumping anu diterapkeun ku KADI téh éféktif dina ngungkulan prak-prakan Cina ngalungkeun produk tékstil anu dicirian ku ngurangan dampak negatif tina dumping ka ITPT. Pamaksaan Bea Impor Anti-Dumping (BMAD) kana produk Polyester Staple Fiber (PSF) ti China parantos kabuktosan ngabantosan ngahambat prakték dumping sareng ngajagi produsen lokal.

Kecap konci: *Kabijakan anti-dumping, Tekstil dan Produk Tekstil, politik dumping, proteksionisme, KADI*